

# MAKI STACK™

## 壽司疊疊樂

### 遊戲配件

- ◆ 10個原木物件：6個壽司（2個黃瓜卷、2個加州卷、2個魚卵卷），2個醬油罐，2個盤子。
- ◆ 2張壽司墊
- ◆ 2張眼罩
- ◆ 40張挑戰卡

### 遊戲目標

玩家們比賽誰能夠最快疊起原木物件。所有人必須按照挑戰卡的圖示進行堆疊，並且根據遊戲模式，玩家必須戴上眼罩或把手指當筷子使用。首先完成挑戰的隊伍將保留該輪的卡片。首先收集到6張卡的隊伍，贏得遊戲勝利。

### 遊戲設置

- ❖ 將玩家們面對面分成2隊（4名玩家每隊2人、6名玩家每隊3人）。
- ❖ 每支隊伍分配1張壽司墊、1張眼罩及1套壽司組（1個黃瓜卷、1個加州卷、1個魚卵卷、1瓶醬油及1個盤子）。
- ❖ 混洗所有挑戰卡，並將它們面朝下放置在桌子中央。

### 遊戲模式

每一輪遊戲將根據挑戰卡背面所展示的顏色及插圖來進行。

◆ 如果卡片展示了眼罩模式（紅色）：

每隊選擇1名玩家戴上眼罩；該名玩家在挑戰期間負責進行堆疊。

其他玩家需要透過描述卡片上展示的堆疊方式，來引導隊友。

專家等級：戴眼罩的玩家只能使用1隻手進行堆疊。

◆ 如果卡片展示了筷子模式（黃色）：

隊友們共同合作來堆疊物件，但每名玩家只能使用1根手指。

在2人隊伍中，2名隊伍成員在堆疊的過程中，隨時都可以查看卡片。在3人隊伍中，由第3名玩家透過描述卡片上展示的堆疊方式，來引導隊友。



所有玩家需要遵守以下任一項規則：

- 一般筷子：玩家們使用食指夾起及堆疊物件。
- 迷你筷子：玩家們使用小指夾起及堆疊物件。

備註：引導如何堆疊的玩家們不能碰觸物件，或是向隊友展示挑戰卡。引導的玩家們必須共同描述同一張卡片。



## 遊戲流程

❖ 每一輪遊戲之前，確認所有玩家了解自己的職責，並準備進行牌堆上方卡片所示的遊戲模式。

❖ 之後，將上方的卡片翻面或拿起以展示堆疊方式。接著比賽就開始了！

❖ 重點：留意細節。堆疊位置有在壽司墊上嗎？盤子是否上下顛倒了？

❖ 如果有隊伍堆疊的物件在完成前掉落，則持續進行遊戲直到其中一隊完成挑戰。

首先完成挑戰的隊伍大喊“壽司疊樂！”並贏得該輪的挑戰卡。

## 遊戲結束

首先收集到6張挑戰卡的隊伍獲勝。

## 進階變體規則

不論卡片背面展示的內容是什麼，每隊都要選擇1名玩家戴上眼罩。

❖ **2人隊伍**：第2名玩家必須描述卡片，並且與戴上眼罩的隊友，以筷子進行堆疊。

❖ **3人隊伍**：在第3名玩家和戴眼罩的隊友以筷子進行堆疊時，第2名玩家負責描述卡片。

| 中文翻譯：光霞 | 中文投稿：Demi |  
| 中文LOGO設計/排版：Gru.Tsow |  
| 中文出版：GoKids玩樂小子 |

www.GoKids.com.tw

© 2019 Kids Power International Ltd. All Rights Reserved.

所有中文翻譯文字、排版均為兒童動力國際有限公司所有，翻印必究。

© 2018 Blue Orange. Makistack and Blue Orange are trademarks of Blue Orange Editions, France.

Made in China. Designed in France. www.blueorangegames.eu



# MAKI STACK™

## 壽司疊樂

### Components:

- ◆ 10 Wooden Objects: 6 Sushi (2 Cucumber Rolls, 2 California Rolls, 2 Fish Roe Rolls), 2 Soy Sauce Bottles, 2 Plates
- ◆ 2 Sushi Mats
- ◆ 2 Masks
- ◆ 40 Challenge Cards

## Object of the Game

Players race to stack the wooden objects as fast as they can. They need to match the stack illustrated on a Challenge Card and, depending on the game mode, they must wear a mask or use their fingers as chopsticks. The first team to complete a challenge keeps the card. The first to collect 6 cards wins the game.

## Set-up

❖ Have players divide themselves into 2 even teams playing side by side (2x2 in a 4-player game, 2x3 in a 6-player game).

❖ Have each team take a Sushi Mat, a Mask, and a sushi set (1 Cucumber Roll, 1 California Roll, 1 Fish Roe Roll, 1 Soy Sauce Bottle, and 1 Plate).

❖ Shuffle all the Challenge Cards and place them face down in the middle of the table.

## Game Modes

The way each round is played depends on the colour and illustration on the back of the Challenge Card at play.

◆ If the card shows **MASK mode (red)**:

Each team picks a player to wear the mask; this player is the one who stacks the objects during the challenge. The other players direct their teammate by describing the stack shown on the card.

**Expert level:** Masked players only use one hand.

◆ If the card shows **CHOPSTICK mode (yellow)**:

Teammates work together to stack the objects, but each player can only use **one** finger.

For teams of 2, both team members look at the card while they stack. For teams of 3, the 3<sup>rd</sup> players direct their teammates by describing the stack shown on the card.



All players should agree on one of the following options:

- *Regular Chopsticks*: Players use their index fingers to pick up and stack the objects.
- *Mini Chopsticks*: Players use their pinky fingers to pick up and stack the objects.

**Note:** The players who are describing the stack cannot touch the objects, or show their teammate(s) the Challenge Card. They must share the card they are describing.



## Playing the Game

❖ Before each round, make sure all players understand their task and prepare for the game mode shown on the top card of the pile.

❖ Then, either flip or pick up the card to reveal the stack. Both teams can now begin the race to complete the challenge!

❖ **Important:** Pay attention to the details. Is the stack located on the Sushi Mat? Is the Plate upside down?

❖ If a stack falls before a team is finished, continue playing until either team completes the challenge.

The first team to complete the challenge shouts "Maki stack!" and wins the Challenge Card at play.

## End of the Game

The first team to collect 6 Challenge Cards wins the game.

## Advanced Variation

No matter what the back of the card shows, each team picks a player to wear the mask.

❖ **For teams of 2:** The second player must describe the card AND work with the masked teammate to stack in CHOPSTICK mode.

❖ **For teams of 3:** The second player describes the card while the third works with the masked teammate to stack in CHOPSTICK mode.



© 2018 Blue Orange. Makistack and Blue Orange are trademarks of Blue Orange Editions, France. Made in China. Designed in France. [www.blueorangegames.eu](http://www.blueorangegames.eu)

